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 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي
                                                                

 

 للاتحاد البرلماني الدولي 139الجمعية العامة الـــ 
 والاجتماعات ذات الصلة

 جنيف، سويسرا       
 2018تشرين الأول/أكتوبر  14-18          

 
 
 
 
 
 

  عمالالأجدول مشروع 
 .إقرار جدول الأعمال .1
 لاتحادل 138 ــالعامة الـ ةالجمعي ضمن إطار عُقدت التي اللجنة لدورة الموجز المحضر على الموافقة .2

 . (2018جنيف )آذار/مارس  في الدولي البرلماني
 

  :الدائمة اللجنة مكتب انتخابات .3
 .ةالجيوسياسي المجموعات من الواردة بناءً على المقترحات المكتب في الشواغر اللجنة ستملأ

 بشكل كامل انتشاره ومنعنزع السلاح  موضوع لحلقة نقاش حو  .4
ن ضما – السلاح نزع حول جديد أعمال جدول المتحدة للأمم العام الأمين أطلق ، 2018 مايوأيار/ في

 ،لالأعما دولجفي  ر مالياً النظ بفرصة اللجنة أعضاء تزويد هو حلقة النقاش من الهدف. المشترك مستقبلنا
ومنع  هاونزع الأسلحة نم الحد استراتيجيات في والنظرالسلاح  نزع تنفيذ إلى الرامية التحديات ومناقشة

 عمشرو  شرحل فرصة لدورةا هذهستكون . التقليدية والأسلحة الشامل الدمار سلحةبأ المتعلقةو  ها،انتشار 
 .اللجنة أطلقته الذي السلاح على نزع الرقابة بشأن الأجل طويل

 خارجهاو لسلام عمليات الأمم المتحدة لحفظ ا ضمنكافحة العنف الجنسي محلقة نقاش حول  .5
 في لتحكموا ،السكان هموترويع لإذلال كسلاح  العالم حول النزاعات من عديد في الجنسي ستخدم العنفي  

 للأمم التابعة لسلاما حفظ قوات قبل من ةجنسي اتاعتداء أن   المعروف من ،1990العام  منذ. الإنجاب
 هذه نع للمساءلةتحدة في الأمم الم السلام حفظ أفراد يخضع ما نادراً  ، ذلك ومع. تحدثقد  المتحدة

 شرافالإ في مللإسها اناتالبرلم تتخذها أن يمكن التي الممكنة التدابير نو المشارك يناقشس. الانتهاكات
 .السلام حفظ بعثات أثناء والأطفال النساء على الجنسي الاعتداء وإنهاء

 C-I/139/A.1.rev للسلم والأمن الدوليين الدائمةاللجنة 
 2018 تشرين الأول/أكتوبر 4
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 الإنسان قحقو  وانتهاك السلام لتقويض كوسيلة  المرتزقة استخدام رفض بشأن الخبراء استماع جلسة  .6
 سيطرة تحت وأ محدودة رقابة تحت رمادية منطقة وفي الهجينة والحروب المسلحة الصراعات في المرتزقة تعمل 
 دون لويحو لةءلمساا مامأ عائق وه الإنسان، حقوق تهكتن التي المرتزقةمخاطر  إلى اللجوء إن. الجيش

 وضوعم حول قرار تماداع نية مع أعمالها جدول في الموضوع هذا وضع في اللجنةترغب . لضحاياا فنصاا
 لتبادل اءللخبر  استماع جلسة اللجنة ستعقد لذلك، للتحضير. الدولي البرلماني للاتحاد 140 الـ الجمعية في

 التدابير مناقشة تمتس كما.  التحديات تكمنأين و  المرتزقة مفهوم تطور كيف حول الأعضاء مع الآراء
 . والإشراف والتقييم ساتالسيا ووضع التشريعات حيث من لها التخطيط للبرلمانات يمكن التي والإجراءات

 .القرار من لأولىا المسودة بةكتا  أثناء اللاحقة والمناقشة الاستماع جلسة إلىن و المشاركن و المقرر  دستنسي
 

 .ما يستجد من أعمال .7
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Draft agenda 

 
 
1. Adoption of the agenda 
 

2. Approval of the summary record of the Committee's session held during 
the 138

th
 IPU Assembly in Geneva (March 2018) 

 

3. Elections to the Bureau of the Standing Committee 
 

The Committee will fill the existing vacancies on the Bureau based on proposals 
received from the geopolitical groups.  

 

4. Panel discussion on the theme Comprehensive disarmament and non-
proliferation  

 

In May 2018 the United Nations Secretary-General launched the new 
disarmament agenda Securing our Common Future. The aim of the panel 
discussion is to provide Committee members with an opportunity to reflect on the 
agenda, discuss the challenges to implement disarmament in a holistic manner, 
and consider arms control, disarmament and non-proliferation strategies related 
to weapons of mass destruction and conventional weapons. This session will also 
be an opportunity to expound on the long-term project on oversight of 
disarmament launched by the Committee.  

 

5. Panel discussion on the theme Combating sexual violence in UN 
peacekeeping operations and beyond 

 

Sexual violence is used in many conflicts around the world as a weapon to 
humiliate and terrorize the population and to control reproduction. Since 1990, 
sexual abuse by UN peacekeepers is known to have occurred. However, UN 
peacekeepers are rarely held accountable for these violations. Participants will 
discuss possible measures that parliaments could take to contribute to oversee 
and end the sexual abuse of women and children during peacekeeping missions. 

 

6. Expert hearing on the theme Non-admissibility of using mercenaries as 
means of undermining peace and violating human rights 

 

Mercenaries operate in armed conflicts and hybrid wars and in a grey area with 
limited oversight or army control. Recourse to mercenaries risks violating human 
rights, is an impediment to accountability and precludes remedies for victims. The 
Committee wished to place this subject on its agenda with the intention of 
adopting a resolution on the topic at the 140

th
 IPU Assembly. To prepare for that, 

the Committee will hold an expert hearing to share opinions with members about 
how the concept of mercenaries has evolved and where the challenges lie. There 
will also be a discussion about the measures and actions parliaments can plan for 
in terms of legislation, policy development, evaluation and oversight. The co-
Rapporteurs will draw on the hearing and the subsequent debate as they write 
the first draft of the resolution. 

 

7. Any other business 


